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Mrk® kisayülés 
131 pontból álló napirenddel 

(A Déímagyarország munkatársától.) I la va-
laki a kisgv ülések és a közgyűlések tárgyso-
rozatából akarna hü képet kapni Szeged köz-
igazgatási problémáiról, nehéz helyzetbe ke-
rülne. Szürkébb, semmitmondóbb tárgysoro-
zatokkal emberemlékezet óta nem dolgozott a 
város hatósága, mint manapság. Mintha a vá-
rosnak nem is lennének égetően fontos prob-
lémái, mintha az egész közigazgatás jelenték-
telenül apró-cseprő ügyecskék intézésében me-
rülne ki. A tárgysorozatokban a legtöbbször 
nyoma sincs azoknak a kérdéseknek, amelyek-
nek elintézési módjától függ az egész jövendő 
fejlődése. 

A közgyűlés hatáskórét az uj közigazgatási 
tőrvény nagyon megszükitette, a legtöbb köz-
igazgatás ügyet a kisgyűlés hatáskörébe utalta. 
A kisgyülésnek kellene az uj rendben rész-
bea azt a mnnkát végeznie, amit azelőtt a 
közgyűlés végzett, de a kisgyűlés vette át « 
megszüntetett városi tanács munkakörének 
tekintélyes részét is. Ez a tárgysorozatok ter-
fedelmességén meg is látszik, azonban a tárgy-
sorozatok tartalmán annál kevésbé. 

A szombatra összehívott májusi rendes "kis-
gyűlés napirendjét most állította össze a pol-
gármester. A napirenden nem kevesebb, mint 
százharmincegy pont szerepel, köztük egy in-
terpelláció és két indítvány. A többi mind 
polgármesteri előterjesztés. 

A százharmincegy pont között egyetlen sincs 
olyan, amely alkalmas lenne elvi jelentő-
ségű viták rendezésére, amely programot je-
lentene, amely célkitűzés volna. Tele van a 
napirend bérleti szerződések érvénveritésével, 

bérhátralékok leírásával, lakbérmegállapitá-
sokkal, oklevél kihirdetésekkel, bérlet átruházá-
sokkal, behajthatatlanná vált követelések le-
írásával, kőztérhasználati engedélyek iránti 
kérvényekkel és tisztviselői szabadságolások-
kal. 

Nagyobb jelentőségűt a legjobb akarat mel-
lett sem lehet találni a polgármester napi-
rendretüzött előterjesztései kőzött, legföljebb 
csak kevésbé jelentéktelent. Ilyen például az, 
hogy a város államsegélyt akar kérni a föld-
mivelésűgyi minisztertől a közlegelők felja-
vítására, hogy kiadják a Somogyi-telepi uj is-
kola építési munkálatait. Dönt a közgyűlés 
az éves asztalosraunkák vállalatbaadása fölött, 
kiadja a papir- és irószerszállitásra a meg-
bízást. Foglalkozhat a kisgyűlés azzal a kér-
déssel is, hogy a város csinállasson-t parkot 
a világ legrongyosabb aszfaltburkolata helyén, 
a Rudolf-térnek a muzeum előtti részén, vagy 
pedig tartsa fenn továbbra is ezt a szegedi 
különlegességet. Tárgyalni fogja a városi nvug-
dijasok egyesületének beadványát, amelyben 
őlvcn-, illetve huszonötszázalékos segélyt kér 
a város nyugdíjasai számára. A polgármesteri 
előterjesztések között más nevezetesebbet nem 
találtunk. 

Az interpellációt Kiss Bálint intézi a pol-
gármesterhez és a szemétfuvarozási dijak mér-
séklését sürgeti. A két indítvány dr. vitéz 
Gárgyán Imréé, aki azt javasolja első indít-
ványában, hogy a város halásztassa ki a Bu-
vártóból az oda bedobált tőltéserősitő termés-
köveket, második indítványában pedig lámpát 
sürget a Vedres-nccába és a Galamb-uccába. 

Ne vegyen külföldi legjobbak a magyar gyártmányú 
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Per a szegedi kormánylap 
és a iafvédőlap leörül 

Hogyan akarlak kormánylapot csinálni a fajvédők ufság fából 
Érdekes adatok egy fárásblróságl tárgyaláson 

(A Délmagyarország munkatársától.) Dr. 
Ivánkovits Árpád járásbíróság! alelnök pénte-
ken tárgyalta Lukács Károly hirl apirónak a 
szegedi fajvédő lap ellen inrii'ott felmondási 
perét. Lukacs Károly, mint a 'Szegedi Uj 
Nemzedék« munkatársa ezév elején cikket irt 
lapjában a szegedi kormánylap ellen és cikké-
ben különböző cselekményekkel vádolta meg 
Sajgó Józsefet, a ^Szegedi Ilirlap- és Nyomda-
vállalat Rt.« igazgatóját. A cikk körül bonyo-
dalmak támadlak. A »Szegedi Uj Nemzedék* 
vezetői kijelenttették, hogy Lukács Károly, 
»nem tudni milyen céllal, a cikket éjszaka be-
csempészte a lapba*. A fajvédő lap ilyen tar-
talmú nyilatkozatot is tett közzé, majd egy hó-
nap elteltével erre az esetre, való hivatkozás-
tal felmondás nélkül elbocsájtnt.ta Lukácsot, 
iki erre 1200 pengő összeg erejéig beperelte 
l vállalatot. Az U j Nemzedék' a kereset el-
jtasPását kérő beadványában az azonnali el-
>ocsájtás jogosságára azt is előadta, hogy 
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Lukács idegen lapok embereivel a saját lapja 
ellen folytatott tárgyalásokat és ugy tett, mint-
ha máris joga volna állások fölött diszpo-
nálni. 

Lukács Károly a biróság előtt kijelentette, 
hogy jogában állott, mint éjszakai szerkesztő-
nek tikkeket leadni, tehát szó sem lehet ar-
ról, hogy a kérdéses cikket becsempészte 
volna. Különben is a cikket megmutatta Iván 
Mihály felelős szerkesztőnek, aki azt el is ol-
vasta. Elmondotta még Lukács, hogy az igaz-
gatósági ülésen őt ezért felelősségre vonták 
és ott kijelentette, hogy hajlandó minden 
igény nélkül elmenni a laptól, de csak abban 
az esetben, ha az igazgatóság meggyőződik 
arról, hogy a cikkbe foglalt állitások nem fe-
lelnek meg a valóságnak. Hogy a nyomozást 
megkönnyítse, rt egnevezte azt az urat is, aki-
től a »Szegedi Napló* ügyéről irott cikkének 
adatait kapta. 

Kihallgatták tanuként Iván Mihályt, a faj-
védő lap felelős szerkesztőjét, aki olyan ér-
telmű vallomást tett, hogy Lukácsnak nem 
volt joga a cikket kérdezés nélkül leadni, 
azt előbb be kellett volna mutatnia dr. Dobay 
Gyulának, mert a támadó cikkekhez a bele-
egyezést mindig Dobay főszerkesztő adta meg. 
Neki ugyan megmutatta a cikket Lukács, 
ő azt el is olvasta, de akkor még nem volt 
arról szó, hogy megjelenik-e és milyen for-
mában. Lukács azt mondotta, hogy megbe-
szélj majd a dolgot felsőbb körökkel, de azt 
nem árulta el, hogy felsőbb körök alatt Do-
bavt-e vagy másokat ért. Lukács az igazga-
tósággal abban állapodott meg, hogy az ügy 
fegyelmi részében csak később döntsenek és ő 
a hniározatnak alá veti majd magát. Arra nem 
emlékszik, hogy Lukács azt a feltételt is hozzá-
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fűzte ehez, hogy vizsgálják ki mennyiben 
felel meg a cikk a valóságnak". 

Lukács ezután megkérdezte Ivántól, hogy 
nem emlékszik-e arra, hogy ő forrásként meg-
nevezett egy urat, akitől a cikk adatait kapta 
és aki hajlandó lett volna az iratokat megmu-
tatni. Ezekből a hivatalos iratokból kiderült 
volna, hogy a Szegedi Naplónál visszaélések 

történtek. Iván kijelentette, hogy nem emlék-
szik vissza a dologra, 

Ivánkovits alelnök itt megkérdezte a felek-
től, hogy ki az a titokzatos ur, aki a leleplező 

cikk adatait adta és akiről annyi szó esik itt 
Dr. Dobay Gyula erre bejelentette, hogy a 
Szegedi Naplót lámadó cikk adatait Valihora 

József, a Szegedi Napló igazgatósági tagja szol-

gáltatta. 

Ivánkovits alelnök ezután azirányban tett 
fel kérdést a tanúhoz, tud-e arról, hogy at 
Uj Nemzedék lett volna a kormánylap ésí 

hogy Lukácsnak volt ebben szerepe. 

Iván Mihály előadta, hogy Lukács tett olyan 
kijelentést, hogy a leendő kormánylapnál csak 

6 fog megmaradni és ő fogja kiválogatni az 
embereket. Hallott arról, hogy Lukács Pillich 
Andrással, a Szegedi Napló felelős szerkesztő-

jével és Opré Jánossal, a Szegedi Napló akkori 

munkatársával beszélte meg többször ezt a 
dolgot. Hárman suttogtak kávéházakban és a; 
nyomdában erről. Dr. Dobay Gyula kérte 
belevenni a jegyzőkönyvbe azt, hogy Pillich ég 
Opré a kormánylap munkatársai voltak. 

Lukács jogi képviselője ellenezte Iván meg-
esketését, tekintettel arra, hogy függőségi vi-
szony áll fönn a tanú és az alperes között 
Iván bejelentette, hogy felmondásban van- A 
biróság vallomására megeskette. 

A kővetkező tanú Aradi Lajos, az U j Nem-
zedék nyomdavezetője volt, aki nem tudott 
arról, hogy Lukács miről beszélt a kormány-
lap tervével kapcsolatban. Zehntbauer János, 
a fajvédő lap volt igazgatója előadta, hogy 
őt Berecz János professzor az uccán figyel-
meztette Lukács terveire és ő mondta, hogy 
Lukács már állásokat is osztogat De hallott 
erről Aradi Lajos nyomdavezetőtől is. 

A tanuk kihallgatása után a biróság ugy ha-
tározott, hogy junius 5-én folytatja a tárgya-
lást, egy tanút még kihallgat, azután kihirdeti 
Ítéletét.' 
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Gyermekkocsik nagy választékban. Vállalunk tUzzománco-
lést , hegesztést, gummivolkanlzílást felelfisség mellett. 
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hivom elő iilmtél, lemezét, 
ha azokat nálam veszi. 
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Rónai Folóssakiizlet Kárász ucca 10. 
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